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ZPRÁVY 
Z RADNICE
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Vážení spoluobčané,

srdečně Vás zdravím a v tom-

to jarním období Vám zvláště přeji hod-

ně krásných a slunných dnů.

V uplynulém období se stalo několik 

významných událostí:

 Elektrárna Poříčí nám předložila 

vyúčtování a přehled o odběru tepla 

v Horním Maršově. Z přehledu je jasně 

patrné, že se občané naučili regulovat 

odběr tepla v domácnostech – naučili 

se topit. Rovněž je jasné, kdo si topí 

ještě jiným médiem. A i přes to, že se 

k odběru připojila bývalá nemocnice, 

nedosáhli jsme takových hodnot, 

které stanovuje smlouva o pronájmu 

horkovodu mezi obcí a elektrárnou. 

Ve smlouvě je stanoveno, že v obci 

musí být 60% projektovaného odběru. 

Toho jsme nedosáhli, a tak nám - opět 

jako vloni – elektrárna krátí nájemné. 

Tentokrát je to o téměř 843 tis. Kč. To 

je schodek v rozpočtu obce, který se 

bude těžce vyrovnávat. Nyní už je také 

jasné, že nájemní smlouva s EPO Poříčí 

není pro obec tak výhodná, jak se nás 

snažilo přesvědčit bývalé vedení radni-

ce. Pokud se nepřipojí nějaký významný 

odběratel nebo se nezvýší množství 

odebraného tepla například v zámku, 

můžeme předpokládat, že budeme na 

nájemném kráceni každý rok. 

Další významnou událostí bylo pře-

formování Jednotky sboru dobro-

volných hasičů v obci. Územní odbor 

Trutnov mne svým dopisem upozornil 

na to, že členové jednotky nesplnili po-

vinné školení a ani neuspěli u přezkou-

šení. Jednotka nemohla být zařazena 

do záchranného systému regionu. Z to-

hoto důvodu byl pověřen velitel Milan 

Tölg k přeformování celé jednotky tak, 

aby byla akceschopná a mohla být dále 

zařazována do akcí. Je jasné, že vše je 

v lidech. Já jsem přesvědčen o tom, že 

hasiči budou nadále chloubou obce 

a že budou svou činností prospívat 

a pomáhat všem občanům v tíživých 

situacích. Musí si být však vědomi toho, 

že mají svou zodpovědnost a pokud je 

v obci nějaký problém, občané očeká-

vají jejich pomoc. A i přes to, že dělají 

svou práci dobrovolně a ve volnu, je 

nutné dodržovat stanovená pravidla. 

Obec bude hledat cestu, jak členy jed-

notky odměnit a jak jim kompenzovat 

čas, který věnují na práci pro občany.

11.dubna letošního roku nás navští-

vil pan starosta z polských Mislako-

vic. Tuto návštěvu pomohl zorganizo-

vat pan RNDr. Kulich  jako první kontakt 

obcí, které by mohly těžit ze vzájemné 

spolupráce na obou stranách hranic. 

Čeká nás ještě několik jednání, ale 

vzhledem k tomu, že spolupráce s pol-

skou stranou nás fi nančně nijak nezatíží 

a můžeme z ní mít prospěch, vyplatí se 

tomuto kontaktu věnovat čas. Spolu-

práce se bude rozvíjet hlavně v oblasti 

turistiky, společných kulturních a spo-

lečenských akcí a kontaktů například 

mezi školami, sportovními kluby, hasiči. 

Ing. Petr Kučera

starosta obce

:::

Finanční výbor se na prvních dvou 

letošních zasedáních zabýval zejména 

výhledy hospodaření obce v r.2005. Fi-

nanční situace obce totiž není jednodu-

chá kvůli některým předchozím rozhod-

nutím. Aktuálně je obec konfrontována 

s tím, že kvůli závazku vysokého odběru 

tepla z horkovodu bude krácen nájem 

od Elektrárny Poříčí o téměř 1 mil.Kč 

oproti schválenému rozpočtu. Dalším 

problémem je celková míra zadlužení 

obce z doby výstavby horkovodu a no-

vých bytovek za vodou, navíc teprve 

před nedávnem byly doufejme vyřeše-

ny staré problémy se státní dotacemi na 

::: FINANČNÍ VÝBOR OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA INFORMUJE…

obě tyto akce. To vše omezuje možnosti 

vlastních invetsic obce, ale i čerpání do-

tací či úvěrů. Přitom je třeba investovat 

do rozvoje obce. 

V této situaci  fi nanční výbor projed-

nal a doporučil několik rozpočtových 

opatření: Patří k nim zejména na straně 

příjmů co nejrychlejší prodej některých 

obecních nemovitostí, jejichž provoz je 

pro obec silně ztrátový (jako náhrada 

za výpadek příjmů z nájmu horkovodu) 

a na straně výdajů investice do opravy 

komunikací.  

Po diskusi o stavu a významu jed-

notlivých komunikací výbor zároveň 

doporučil, aby z  těchto prostředků byla 

v roce 2005 (kromě dílčích oprav na růz-

ných místech obce) přednostně oprave-

na část komunikace vedoucí od mostku 

u pivovaru kolem nemocnice k Tendře. 

Vzhledem k omezeným prostředkům je 

reálné opravit zatím část komunikace, 

s tím, že další etapa bude uskutečněna 

v r.2006 (v případě příznivého vývoje 

rozpočtu - např. úspěšného prodeje ne-

movitostí je otevřena šance pokračovat 

v opravě ještě  letos).

Jiří Kulich, 

předseda fi nančního výboru 

Obecního zastupitelstva
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Ve dnech 7.-11.2. 2005 byla pro-

vedena ČŠI týdenní inspekce týmem 

šesti školních inspektorů. Během in-

spekce prohlédli dlouhý seznam ve-

dené dokumentace a navštívili  přes 

40 vyučovacích hodin.  O výsledcích 

inspekce vypracovali 17 stránkový 

dokument, který je k dispozici na 

webových stránkách školy, dále je na 

požádání k dispozici u vedení školy. 

Do Maršovského zpravodaje vybírám 

pouze závěr shrnující celou zprávu. 

Myslím si, že jde o nejzávažnější  in-

formace, a proto o jiném dění ve ško-

le nebudu v tomto čísle zpravodaje 

informovat.

1. ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Vzdělávání žáků Základní školy, 

Horní Maršov, je realizováno v soula-

du se zvoleným vzdělávacím progra-

mem.

Personální podmínky výuky jsou 

velmi dobré a umožňují kvalitní vzdě-

lávání a výchovu žáků. Vzhledem ke 

složení pedagogického sboru se té-

měř úplně daří zabezpečovat výuku 

aprobovanými učiteli, což má velmi 

pozitivní vliv na její kvalitu. Vedení 

školy se zabývá všemi oblastmi řídící 

práce. Organizační zajištění činnosti 

a provozu školy, systém vedení za-

městnanců i vnitřní a vnější informač-

ní systém školy jsou plně funkční. Uči-

telé se  zajímají o své další vzdělávání 

a jsou v této oblasti vedením školy 

podporováni.

Materiálně – technické podmínky 

vzdělávání umožňují pro výuku sle-

dovaných předmětů realizovat zvo-

::: ČESKÁ ŠKOLNÍ INSPEKCE NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE
lený vzdělávací program v plném 

rozsahu. 

Učební plány školy ve sledovaném 

období jsou v souladu s učebním plá-

nem zvoleného vzdělávacího progra-

mu. Učební osnovy sledovaných před-

mětů v uzavřeném učebním cyklu ve 

školních letech 1999/2000 až 2003/

2004 byly plněny, s výjimkou jednoho 

tématického celku v předmětu mate-

matika. Povinná dokumentace školy 

je vedena v plném rozsahu a s dosta-

tečnou vypovídací hodnotou. Škola 

má propracovaný systém péče o žáky 

se speciálními vzdělávacími potře-

bami a talentované žáky. Výchovné 

poradenství a prevence sociálně-pa-

tologických jevů jsou zodpovědně 

zabezpečovány.

Výuku vhodně obohacovaly kvalit-

ní materiální podpora a velmi pestrá 

názornost. Použité rozmanité meto-

dy a formy práce, poutavá motivace 

a časté pozitivní hodnocení dosa-

hovaných výsledků zvyšovaly zájem 

žáků o vzdělávání. Vyučovací čas byl 

vždy efektivně využit. Menší rezervy 

se objevily ve vedení žáků k vzájem-

nému hodnocení a sebehodnocení. 

Ke zjišťování výsledků vzdělávání 

využívá škola vlastní testy. Zúčastnila 

se také mezinárodního výzkumu PISA 

v různých oblastech gramotnosti.

2. MATEŘSKÁ ŠKOLA

Pedagogické pracovnice mateř-

ské školy jsou odborně kvalifi kované 

pro předškolní vzdělávání, získanou 

odbornost si zvyšují dalším vzdělá-

váním. Mateřská škola zajišťuje pře-

hlednou organizaci činností a pro-

vozu. Uplatňuje fungující informační 

systém, založený na pružné spolu-

práci ředitelství základní školy a ve-

dení mateřské školy. Velmi dobrá úro-

veň kontrolních mechanizmů slouží 

k získávání všestranných informací 

o vzdělávacích i dalších činnostech. 

Personální podmínky mateřské ško-

ly podporují realizaci vzdělávacích 

záměrů.

V interiéru mateřské školy se usku-

tečňuje účelná modernizace mate-

riálně-technického vybavení, která 

přispívá k rozvoji tvořivosti dětí a ke 

zvyšování podnětnosti prostředí. Ma-

teřská škola dbá na velmi vkusnou 

úpravu všech prostorů, čímž posiluje 

estetické cítění dětí. Dlouhodobým 

nedostatkem je neuspokojivá situa-

ce ve vybavení školní zahrady, kterou 

z tohoto důvodu nelze soustavně vy-

užívat při vzdělávání dětí.

Mateřská škola ověřuje školní 

vzdělávací program a plní cíle, které 

jsou v souladu se současným poje-

tím předškolního vzdělávání. Vše-

stranným způsobem informuje rodi-

če o činnostech dětí. Při spontánních 

a řízených činnostech se děti uplat-

ňují podle individuálních schopností 

a mají většinou dostatek příležitostí 

k aktivnímu učení. Příznivými faktory 

v pedagogickém procesu jsou pro-

myšlená motivace a vstřícná atmo-

sféra, založená na porozumění pro 

potřeby jednotlivých dětí.

Z obsáhlé zprávy vybral 

Břetislav Klomínský, 
ředitel školy

: : :  U P O Z O R N Ě N Í  D A Ň O V Ý M  P O P L A T N Í K Ů M

S l o ž e n k y  n a  d a n ě  z  n e m o v i t o s t í  b u d o u  n a  O b e c n í m  ú ř a d ě  v  H o r n í m  M a r š o v ě  

–  z  d ů v o d u  p r o d l o u ž e n í  t e r m í n u  p o d á n í  d a ň o v é h o  p ř i z n á n í  –   k  d i s p o z i c i  a ž  

v  p o l o v i n ě  k v ě t n a  0 5 .
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V tomto školním roce zajišťuje SE-

VER pro děti ze  zdejší základní školy 3 

zájmové ekologické kroužky – Delfíni, 

Medvíďata a Orlíci, které navštěvuje 

pravidelně 17 žáků od 2. do 8.třídy, dal-

ší 3 děti se zúčastňují příležitostně jako 

pomocníci  při různých akcích. 

Nejmladší Delfíni se od září  připra-

vují na Expedici „Modrá hora“ a k tomu 

plní  různé úkoly, které musí správný 

člen expedice zvládnout - přírodo-

vědná pozorování, orientace v mapě, 

::: EXPEDICE „MODRÁ HORA“ 
aneb co dělají děti z ekologických kroužků

bedlivé sledování okolní fauny, nácvik  

rukodělných činností, příprava  jídla, 

spolupráce s ostatními členy, atd. Kdo 

uspěje a všechny úkoly splní, toho čeká 

závěrečná dvoudenní expedice. Kam? 

No přece na Modrou horu!

Členky kroužku Medvíďata a Or-

líci se soustředily na výroby různých 

předmětů, které prodávaly na podporu 

Nadace Inka – děti jejím prostřednic-

tvím  přispěly k podpoře vzdělávání 

peruánské dívky Mery. Kroužky se také 

zapojily do Tříkrálové sbírky a do výro-

by panenek pro UNICEF (mezinárodní 

organizace na podporu dětí) – kdo si 

pak takovou panenku zakoupí, přispěje 

na  pomoc dětem v zemích, kde je to 

právě potřeba. 

Na jaře se také všechny kroužky vy-

pravily na úklidovou brigádu na faru, 

kterou bylo potřeba připravit ke Dni 

Země na prohlídku pro veřejnost. Divili 

byste se, jak i nejmladší dovedou „vzít 

za práci“.

Jsme rádi, že  máme v kroužcích děti, 

které mají zájem o  své okolí, nebojí se 

přiložit ruku k dílu, když jde o dobrou 

věc,  a  doufáme, že ještě společně lec-

cos zažijeme.     

Hana Kulichová, Lucie Vasilevová, 

SEVER

Ã Terka Bajlová začíná šít panenku UNICEF.

É Kačka Kraibichová a Terka Licková chystají 

velikonoční přáníčka.

Æ Výlet do ZOO ve Dvoře Králové (Bára Koneč-

ná, orangutan, Daniel Tham).



5Maršovský zpravodaj / duben 2005

Poslední dubnový den se ve vsích 

i městech po celé republice scházejí 

lidé k posezení u menšího či většího 

ohně a k družné zábavě: někde hraje 

hudba, nechybí občerstvení, někde 

mají připravený program pro děti, maš-

karní karneval či lampiónový průvod. 

Tento den bývá v sezóně obvykle první 

společenskou akcí „pod širákem“.  Na-

padlo vás ale někdy, proč se tomu říká 

pálení čarodějnic? A proč připadá právě 

na toto datum?

Tento zvyk pochází pravděpodobně 

z dob, kdy na našem území žili Kelto-

vé. Ti měli rok rozdělený na období, 

kdy  se dobytek zaháněl z pastvin na 

delší dobu do stájí (zhruba od začátku 

listopadu do dubna), a na období, kdy 

se naopak po zimě vyháněl dobytek 

ze stájí na pastvu. A právě toto „první“ 

vyhánění na pastvu připadalo na konec 

::: ODKUD SE VZALO PÁLENÍ ČARODĚJNIC?
dubna, kdy už většinou bylo co spásat.  

Než však hospodáři dobytek na past-

vu vyhnali, bylo potřeba očistit louky 

i pole od „nečistých“ sil, zahnat je, aby 

neškodily úrodě. K rituálnímu očištění 

prý v každém koutě pole či pastviny 

rozdělali oheň, který, jak známo, je pro 

mnoho národů symbolem čistoty. Zvyk 

pak přejali  staří Slované a v jisté podo-

bě – přestože to byl svátek pohanský, 

který se církev snažila potlačit  – přetr-

valo „pálení čarodějnic“ až do dnešních 

časů, kdy se pověry už vytratily.   

Dříve lidé v předvečer čarodějnické 

noci prováděli různé magické úkony 

– například ještě před západem slunce 

zastrkovali do hnoje březové větvičky 

a prahy stájí pokrývali drny, aby čaroděj-

nice nemohly vstoupit do chléva a ško-

dit dobytku. Večer se scházeli mladí lidé 

a na kopcích, které byly  považovány za 

rejdiště čarodějnic,  rozdělávali velké 

ohně. V ohních zapalovali košťata na-

močená ve smůle a házeli je vysoko do 

vzduchu a přitom pronášeli ochranná 

zaříkávadla, aby čarodějnice – čaroděj-

né síly zahnali pryč. Chlapci a děvčata 

přeskakovali ohně, tančili a zpívali. Když 

byly čarodějnice zahnány, odebrali se 

mládenci do lesa a tam skáceli stromy 

určené pro stavbu máje. Máj pak po-

stavili uprostřed vsi  a pečlivě ho hlídali. 

Pokud se někomu podařilo máj odcizit, 

byla to pro místní velká ostuda, máj 

museli vykoupit (případně vybojovat 

ve rvačce). Asi za čtyři týdny, koncem 

května,  se konalo kácení máje spojené 

opět s lidovou veselicí a zábavou.

připravila Hana Kulichová

JARNÍ ÚNAVA? 

U NÁS V HORNÍM MARŠOVĚ NIKDY!

fff Navštivte WELLNESS–CLUB Horní Maršov (budova bývalé nemocnice) a relaxujte. 

fff Načerpejte síly pro jarní práce a zbavte se zimního stressu a únavy. 

15%
 

P r o  k a ž d é h o  

n á v š t ě v n í k a  

s  t o u t o  k a r t i č k o u .

v z t a h u j e  s e  n a :  

fff We l l n e s s  p ro g r a m

fff Vo d o l é č e b n é  v a ny

SLEVAf solárium

f rehabilitační vany se širokým výběrem terapií

f wellness-program, který zahrnuje parní lázeň, saunu v kombinaci 

s infračerveným teplem a whirlpool (celý program vhodný 

pro cca 8 osob najednou)

f na objednávku také kvalitní a vysoce účinné masáže nebo kosmetiku

f příjemné občerstvení

Pokud použijete kupón, připojený k tomuto inzerátu, získáte 15% slevu na 

návštěvu wellness – regeneračního centra v Horním Maršově a jistě nebudete 

litovat. Nabídka platí do 30. června 2005.

Objednávejte na tel. čísle: 499 874 037

denně od 1400 do 2200 

i n z e r c e  �
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Tradičně – již jedenáctý rok jsme 

na Trutnovsku slavili Den Země. Jeho 

hlavním tématem letos bylo: Chraňme 

zdraví našich dětí a naši budoucnost. 

A co se v týdnu od 18. do 24.4.  vlast-

ně dělo?

Igelitiáda aneb čištění břehů řeky 

Úpy – od Maršova po Úpici nastoupilo 

několik stovek žáků, studentů, učitelů 

a dobrovolníků. Pomohli jsme v našem 

údolí zorganizovat brigády pro ZŠ Horní 

Maršov (9.třída), ZŠ Svoboda nad Úpou 

(6.- 9.třída), ZŠ Mladé Buky (6.- 9.třída), 

obecní úřady jako odměny nakoupily 

pro žáky různé sladkosti. Tentokrát jsme 

zde v Maršově na úseku mezi školou 

a dolní elektrárnou našli podstatně 

méně nepořádku než vloni. Přesto se 

však mezi běžným odpadem - jako jsou 

igelitové pytlíky či lahve - našlo několik 

zajímavých kousků – zapalovače, kružít-

ko, kus popelnice, anténa, ponožky…. 

Všem 14 žákům, kteří  se v poměrně 

chladném počasí do úklidu pustili patří 

poděkování.

Výukové programy pro školy – za-

městnanci SEVERu tentokrát připravili 

jednodenní výukové programy pro ZŠ 

Svoboda nad Úpou a ZŠ Mladé Buky 

(pro 1. a 2.stupeň) a pro ZŠ Horní Mar-

šov byl pak speciální program pro 1.stu-

::: DEN ZEMĚ

Å Testování nášlapné hmatové stezky 

před školou.

É Igelitiáda – čištění řeky Úpy.

Æ Nácvik umělého dýchání.
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Vážení spoluobčané, sportovní přá-

telé, dovolte, abych Vás poinformoval, 

co je nového v tělovýchovné jednotě 

a co se v první polovině roku připravu-

je za sportovní akce.

Zimní přestávku naši fotbalisté 

vyplnili přípravou na jarní kola v tě-

locvičně. Těsně před vánocemi byl 

uspořádán malý turnaj v sálové kopa-

né,kterého se zúčastnilo šest mužstev. 

Naše mužstvo tento turnaj vyhrálo. 

Bohužel, pro pracovní zaneprázdně-

ní větší části hráčů (většina pracuje 

v zimě jako obsluha lyžařských vleků) 

se nepodařilo sehrát před začátkem 

sezóny žádné přípravné utkání. Dou-

fáme, že se to na jarních výsledcích 

mužstva neprojeví. Jarní část soutěže 

začíná již 9.4.2005.

::: TJ JISKRA HORNÍ MARŠOV
V loňském roce fi nanční pomoc 

sponzorů nebyla nijak výrazná, proto 

jsem v letošním roce oslovil sponzory 

již během zimy a výsledek se dostavil. 

Ti, kteří byli ochotni přispět fi nančně 

nebo jiným způsobem  na chod tělo-

výchovné jednoty, jsou:  DPS Jindřich 

Lippert, Restaurace Kopeček, Restau-

race Slunce,  Restaurace Kneifel,  Petr 

Kos, pila Kumihal, Stavební fi rma Mi-

keš, Obecní úřad Horní Maršov. Všem 

těmto sponzorům patří náš dík a bez 

jejich pomoci by byl provoz tělový-

chovné jednoty v roce 2005 značně 

omezen. Přesto tato fi nanční pomoc 

sponzorů nepokryje všechny provoz-

ní náklady (praní dresů, úhrada cestov-

ného rozhodčím atd.),  proto hráči na 

utkání používají vlastní automobily.

V dubnu bude uspořádán již 18. 

ročník Velké ceny Krkonoš v tradičním 

běhu do vrchu z Horního Maršova na 

Pomezní boudy. Start tohoto mezi 

sportovci velmi oblíbeného běhu se 

koná 30.4.05 v 10.00. V areálu fot-

balového hřiště v termínu od 19. do 

21.8.2005 proběhne mistrovství re-

publiky mládeže s mezinárodní účastí 

ve výkonu psů.

Na závěr mi dovolte,  abych Vás po-

zval na všechna utkání přípravky, žá-

ků,  A i B mužstva na domácím hřišti.  

Datum a čas konání fotbalových utkání 

na našem hřišti se dozvíte z plakátů.

Jaroslav Zadina,  
předseda TJ     

peň, který se týkal základů první pomo-

ci, tělesné kondice (žáci zkoušeli test na 

postřeh, výkonnost, tělesnou stavbu), 

masáže (masáž nohou na různých ty-

pech povrchu při průchodu nášlapné 

stezky), relaxace (práce a tvoření z pří-

rodních materiálů), dále žáci  poznávali 

vybrané přírodniny po hmatu, poznáva-

li různé vůně a dozvěděli se zajímavosti 

o čichových dovednostech zvířat.

Festival fi lmů s ekologickou téma-

tikou v Trutnově – navštívilo kolem 

500 žáků nejen z trutnovských škol, ale 

i z Úpice a Dvora Králové.

Jarní zdravotní výlet  v sobotu 

23.4. navštívilo několik desítek zájemců 

– především rodičů s dětmi. Startovalo 

se ve Svobodě nad Úpou a trasa vedla 

přes Rýchory do Horního Maršova. 

Na trase čekaly turisty různé zábavné 

úkoly týkající se zdraví lidí a živočichů 

naší planety. Při zastávce na Rýchorské 

boudě pak měli možnost vyzkoušet si  

rozličné rukodělné dovednosti a řemes-

la. Konec výletu byl v Horním Maršově, 

kde znavené poutníky čekalo občerst-

vení a divadelní představení Tramtárie.

V neděli 24.4. vyvrcholily oslavy 

Dne Země  bohoslužbou ve starém 

hřbitovním kostele. Hovořil zde farář 

Československé církve husitské pan  

Tomáš Karel z Trutnova. Po skončení 

bohoslužby si zájemci mohli prohléd-

nout nově zařízené prostory na faře, 

kde SEVER ve spolupráci s fi rmou Texlen 

zřídil expozici o historii a zpracování lnu 

a tkalcovskou dílnu. 

Hana Kulichová

Ä Tvoření z přírodnin v rámci relaxace.



8 Maršovský zpravodaj / duben 2005

Dne 22. března 2005 jsme již od rána 

s dětmi prožívali svůj dlouhodobě při-

pravovaný „Pohádkový den“. Prostředí 

jsme si vyzdobili výtvarnými pracemi 

a kulisami. Dopoledne proběhla gene-

rální zkouška programu, na který jsme 

pozvali své blízké, abychom se poch-

lubili. Po předvedení našeho umění  

„Pohádkový den“ vyvrcholil hrou rodičů 

s dětmi. Námětem her byla pohádka 

a vše, co k ní patří. Děkujeme všem, kte-

ří se zúčastnili a tím ocenili naši práci.

Děti a učitelky MŠ 

v Horním Maršově

::: POJĎTE SI S NÁMI HRÁT

� PÁLENÍ ČARODĚJNIC

V sobotu 30.4. přijďte na tradiční Pálení 

čarodějnic u hřiště. Hudba, občerstvení. 

Srdečně zvou hasiči.

� DĚTSKÝ DEN

4. ročník dětského dne se koná v sobo-

tu 28.5. od 10.00 v areálu staré fary. Děti 

se mohou těšit na různé soutěže a hry. Ma-

lování, modelování, házení míčkem, střelba 

ze vzduchovky, skákání v pytli, chytání rybi-

ček a jiné. Věřím, že si na své přijdou malé 

i odrostlejší děti. Veškeré hraní a  soutěžení 

odměníme cenami. Občerstvení: špekáč-

ky, sladkosti, nápoje zdarma. Přimluvíme 

se u Krakonoše za pěkné počasí. Děkuji 

sponzorům za přispění na zdárný průběh 

akce. Na účast dětí a rodičů se těší Zdeněk 

Hefka.

� PIVNÍ SLAVNOST

V sobotu 28.5. odpoledne a večer zvou 

hasiči na pivní slavnost do areálu zámku. 

Občerstvení, hudba.

� EVROPSKÝ VÝŠLAP NA SNĚŽKU

4. června se koná 4. Evropský výšlap 

na Sněžku pod záštitou poslance Robina 

Bohnische a za účasti předsedy Parlamentu 

:::   PŘEHLED  KULTURNÍCH A SPOLEČENSKÝCH AKCÍ 
OD DUBNA DO ČERVNA 2005 V HORNÍM MARŠOVĚ

ČR Lubomíra Zaorálka a poslance Evrop-

ského parlamentu Libora Roučka. Mottem 

výšlapu je podpora přijetí Evropské ústavní 

smlouvy. Jde se za každého počasí. Trasa 

povede z Pomezních bud. Individuální start 

je v 10.00. Doprava na start pravidelnou 

linkou OSNADO. Za pořadatele zve Zdeněk 

Hefka.

� FESTIVAL DOTEKY  PRO VŠECHNY 

VĚKOVÉ KATEGORIE

V sobotu 18.6. proběhne již 3. ročník 

benefi čního festivalu na podporu projektu 

DOTEK (Dům obnovy tradic, ekologie a kul-

tury)  převážně v prostorách zahrady staré 

fary a starého kostela (cca od 10.00 do ve-

čera). Tentokrát je program připraven tak, 

aby oslovil občany všeho věku jak z Maršo-

va, tak z celého podkrkonošského regionu. 

Program festivalu  zajišťuje středisko  SEVER  

ve spolupráci se Základní uměleckou ško-

lou Trutnov, Československou církví husit-

skou, Domem tří kultur Parada (Polsko).

Dopoledne zahájí festival ekumenická 

bohoslužba ve starém kostele, dále na faře 

následuje vernisáž výtvarných prací žáků 

trutnovské ZUŠ s hudebním vystoupením. 

Bude zde také po celý den stánkový prodej 

rukodělných výrobků  i dalších zajímavostí, 

pro děti plánujeme stanoviště s lukostřel-

bou a nejen pro ně také výtvarné dílničky 

zaměřené na malování a drátkování.  Na 

odpoledním a večerním koncertu vystoupí 

několik hudebních skupin, z těch zná-

mějších  Nahoru po schodišti dolů band, 

Pepa Lábus a spol. nebo Benjaming band, 

svůj prostor zde dostanou i kapely méně 

známé, například Bezefšeho a začínající 

Eva Cello a Tabu.  Součástí festivalu bude 

i divadelní představení a výstava fotografi í 

Bohdana Holomíčka.  Návštěvníci si budou 

moci prohlédnout   tématickou výstava 

o historii fary a kostela s dobovými fotogra-

fi emi či nově instalovanou expozici o histo-

rii zpracování lnu, kterou připravil SEVER ve 

spolupráci s fi rmou Texlen Trutnov. Podrob-

ný program bude včas na plakátech.  

� NABÍDKA KLUBU OKO

středa 11.5. - Textilní dílna Drhání  

- naučíte se základní drhací uzly 

a udrháte si pásek!! (15.00 - 18.00)

středa 18.5. -  fi lmový klub ( 16.30)

sobota 28.5. – diskotéka pro „náctileté“ 

(17.00 – 21.00) 


